

## Referat af bestyrelsesmøde i DOF Sønderjylland

Bestyrelsesmødet holdt:	Dato: 6.6.23	Hos: Naturen	Adresse: Hønning Plantage
Referatet er skrevet d:	Dato: 11.6.23	Referent: Jørn	Ordstyrer: Ole
Deltagere:	Maiken, Ole, Gert, Jan, Wilhelm, Bjarne, Jesper, Morten og Jørn		
Evt. fraværende:	Viggo, Bonni og Gabor		

Punkt	Emne	Handling
1	<b>Godkendelse af dagsorden (Ole)</b> Dagsordenen blev godkendt	
2	<b>Rundt om bordet</b>	
2.1	Seneste repræsentantskabsmøde d 22-23.4.23 Gert fremlagde tre punkter: 1) Engfugleprojektet 2) De store vindmøller i Vadehavet 3) Beskyttelse/benyttelse af naturen	
2.2	Repræsentantskabet viste stor interesse i punkterne. Status på engfugle-projektet (Gert) Der var spændende nyt fra bl.a. Bankel nor, der kunne byde på en ny klydekoloni, ligesom der også er havterner.  Hvor der er anvendt drone viser tallene, at en drone ser noget mere end optællere kan se fra landjorden.	
2.3	Tak til Bjarne for at tage tid til en snak med Marlene Kristensen, Københavns Universitet om vildsvinehegnet. Hvad blev der snakket om? (Bjarne) Snakken blev optaget og skal bruges til undervisning i 10 kl. – gymnasiet. Et vildsvinehegn har den kedelige effekt, at det adskiller populationer af rådyr og kronstyr.	
2.4	Er der spørgsmål til flg emner: (se mails fra Gert dateret 3.5.23) (Ole) 1) Medlemsudvikling (antal) 2) Vejledning til refusion for møde mv.  En kontingentforhøjelse i 2022 bevirkede desværre, at medlemstallet i DOF faldt. Nu stiger medlemstallet så igen.  Hovedafdelingen har udsendt en vejledning til refusion af kørselsudgifter mv i forbindelse med møder. Der henvises til denne vejledning.	
2.5	Orienteringsmøde om Klattrup Mose. Ejer, Hans Lassen, vil gerne præsentere og drøfte sin plan for området med "naturens venner", herunder DOF Sønderjylland (Gert) Hans Lassen havde plantet grantræer i en fredet mose. Det var naturens venner ikke tilfreds med. Erik Faudel mødte på vegne af DOF.	
2.6	Naturstyrelsens hugstplaner 2023 (Gert) (Se mail fra Gert dateret d 27.4.23) OAS har været skovene igennem. Det vil kræve rigtig mange timer at finde samtlige reder, hvorfor vores holdning er, at hugst ikke skal finde sted i fuglenes yngletid.	
2.7	Fra seneste møde d 12.4.23: Vi vil nævne muligheden for ophold på Skagen Fuglestation for de unge, aktive medlemmer, som vi kender. Hvordan gør vi det, og har vi formidlet muligheden? (Ole)  Vi blev enige om på mødet den 12.4.23, at vi alene vil formidle om muligheden via den personlige kontakt. Den strategi ændres der ikke på.	
2.8	Formidling: Status fra Ørneklubben (Ole, Morten, Jan) 2 byture er afholdt og Ørneklubben har deltaget ved Åbent-hus-arrangement hos Naturvejlederne Sønderborg.  Der er investeret i A-skilte og plakater (DOF centralt)	Ole skriver en artikel om ørneklubber

	På messen var der 25 børn i alderen 6-12 år, der deltog i en konkurrence, og vinderen vandt et års medlemskab.	ns aktiviteter
2.9	Opgaver, ansvar og roller i bestyrelsen (Ole) Ongoing	
2.10	Fra seneste møde d 12.4.23: Gert vil lave et oplæg til en beskrivelse af bestyrelsesarbejdet, så vi kan fortælle om bestyrelsen og vores arbejde til medlemmerne Opgaven står fortsat på Gerts to do liste.	Gert
<b>3</b>	<b>Naturpolitik</b>	
3.1	<i>Det Grønne Råd. Status? Noget nyt siden sidst? (Bjarne)</i> Det første møde i 4 år er netop blevet afholdt i Sønderborg.  Kommunen arbejder på, at vi fremover kun kan komme med kommentarer til igangværende projekter. Så vi kan ikke længere foreslå projekter.  Birkepølprojektet ligger i dvale på trods af, at der er blevet udbetalt EU-midler til projektet.  I Haderslev oplyser Karen Raagaard at kommunen ønsker en opdeling i et A og et B-hold. DOF bliver desværre placeret på B-holdet.	
3.2	Oprettelse og diskussion: Vi har besluttet at oprette et <b>naturpolitisk udvalg</b> (Gert) Hvad er formål, mål, arbejds gange, organisation, kommunikation osv? Jan, Bonni, Jørn, Jesper, Wilhelm, Gert samt Martin Iversen deltager som styregruppe.	
3.3	Hvis et medlem mener at en sag er for hele bestyrelse orienterer medlemmet Gert herom. Screeningsafgørelse matr. nr 267 Østerende-Ballum, Ballum .... "en grum sag om råstoffer i Ballum Enge" (John Frikke) (Se mail fra Gert dateret 3.5) Der er tale om et område mellem Rømødæmningen og Ballum sluse, hvor der skal graves klæg til forstærkning af Ballum-diget. Vi vil kæmpe for at der etableres vådområder for fuglene med fugleøer.	
<b>4</b>	<b>Årsplan, kommende projekter og medlemspleje (altid fremtidige events)</b>	
4.1	<i>På bestyrelsesmødet følger vi den fastlagte årsplan og tilføjer aktiviteter hvor relevant</i> <i>Hvordan går det på Instagram? (Maiken)</i> Indenfor de seneste 30 dage har 193 været inde på vores Instagram-profil.	
<b>5</b>	<b>Medier, kommunikation (Hjemmeside, nyhedsbrev, Facebook, Google (Drev, Kalender)</b>	
5.1		
<b>6</b>	<b>Næste bestyrelsesmøder</b> Den 11. september i Rudbøl.	Morten oplyser hvordan vi finder stedet.
<b>7</b>	<b>Eventuelt</b> Vi undersøger om Sydbank skal have oplysninger om cpr-numre mv fra alle bestyrelsesmedlemmer inkl. suppleanterne.	Jesper